
 

Protokół  Nr 18 

 z posiedzenie Komisji Rewizyjnej RM w M-jach 

 w dniu 21.08.08 r. 

 

 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum . 

 

Przewodniczący dokonał otwarcia posiedzenia komisji , stwierdzając na podstanie listy 

obecności  quorum , nieobecny  radny Andrzej Kościukiewicz   .  Lista obecności stanowi 

zał. Nr 1 . 

 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia . 

 

Zaproponowany porządek posiedzenia został przyjęty bez zmian  i stanowi zał. Nr 2 do 

protokołu .  

 

3. Przyjęcie  protokołu z  poprzedniego  posiedzenia komisji  (12.08.08 r.) 

 

Protokół z  poprzedniego posiedzenia komisji  12.08.2008 r. został  odczytany i przyjęty   

bez zmian , za przyjęciem opowiedziało się 2 radnych , 1 osoba wstrzymała się od głosu .  

 

4. Kontrola doraźna gospodarności gminy w zakresie gospodarki finansowej                     

i zarządzania majątkiem .  

 

W ramach tego punktu – kontroli   doraźnej    gospodarności Gminy  w zakresie 

gospodarki  finansowej i  zarządzania  majątkiem  ,  Przewodniczący komisji zaprosił na 

posiedzenie  przedstawicieli Konsorcjum  Maritime Saferty & Security sp. z.o.o z siedzibą  

w Szczecinie ul.  Legionów Dąbrowskiego  8 :  Prezesa firmy  Sebastiana Kalitowskiego   , 

Roberta Lachowskiego  i  Ryszarda Krychowiaka , sprawa dotyczyła  ochrony  

kompleksowej   miasta Międzyzdroje w  okresie sezonu letniego .  

Powyższa firma   została wyłoniona w przetargu . Pierwszy  przygotowany przetarg został 

unieważniony w związku ze źle złożoną dokumentacją , niezgodną ze specyfikacją .         

W drugim przetargu  złożyła ofertę  tylko jedna firma  Maritime Saferty & Security sp. 

z.o.o z siedzibą  w Szczecinie i przetarg ten został rozstrzygnięty na ich  korzyść .  

Obecni na posiedzeniu  przedstawiciele firmy omówili swoją  działalność  w trakcie 

trwania  umowy od 30 lipca do końca sierpnia br. .  Działalność  firmy odbywa się  dwu  

etapowo :  

1)  nowatorska , działania poprzez   rozeznanie  zagrożeń  oraz  prewencyjna  , do tej pory 

żadna firma nie prowadziła takiej działalności  

2)   detektywistyczna , za pośrednictwem   bura detektywistycznego „Klos”  ma na celu 

zdobywanie informacji niejawnych i  prowadzenie  działań rozpoznawczych  . W skład tej 

spółki wchodzą policjanci emerytowani , licencjonowani detektywi .  

Działania  detektywistyczne  doprowadziły do  zabezpieczenia pewnych istotnych źródeł 

informacji  w zakresie przestępczości  , narkotyków  i innych lokalnych zagrożeń  , 

wszystkie powzięte w wyniku    działań operacyjnych informacje zostały przekazane 

komendantowi policji  , gdyż firma nie ma specjalnych  uprawnień , wszystko co zostanie 

zlokalizowane czy zdobyte informacje  winny być przekazane organom ścigania .  

Informacje takie przekazywane są bezpośrednio   komendantowi w formie ustnej , 

ponieważ są to procedury niejawne , natomiast policja robi stosowną dokumentację  z 
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przekazanych  informacji . Firma  poinformowała  , iż  rozpoznała  handel narkotykowy w 

Międzyzdrojach , operując pseudonimami  głównych dilerów i całą siecią  handlarzy . 

Znane są również miejsca w których  odbywa się handel narkotykowy  .  

Firma zadbała również o wizerunek miasta  poprzez    propagowanie szeroko pojętej  

informacji o  mieście   monitorowanym ,  jak również    przymuszając  znanych 

potencjalnych  przestępców  do  zmiany  miejsce  przebywania  .  

Należy podkreślić również  , że nie pojawił się  w tym roku gang samochodowy   , dzięki 

czemu nie  zanotowano kradzieży  samochodów . W okresie od  3.07.-18.08 nie  

odnotowano przypadków  zagarnięcia mienia , było łącznie  30 interwencji .    

Pojawiła się  również  grupa   przestępcza  tzw.  złodziei  z Radomia , którzy po 

rozpoznaniu  terenu  wyjechali z Międzyzdrojów , przymuszeni przez firmę ochroniarską.   

Firma   w swojej działalności stosowała tzw. działania  wyprzedzające , mające na celu 

odstraszanie przestępców , co skutkowało  właśnie  przenoszeniem się na inne tereny .  

Trwają również różne prace  operacyjne dot.  organizowania szkoleń policji i straży 

miejskiej  (  wykładają osoby  wykładające wcześniej  w Szczytnie)   . Ze swoich działań 

firma przygotowuje raporty , które są przekazywanie Gminie .  

Zdaniem radnego Kazimierza Drzewieckiego nie jest najlepszym  rozwiązaniem 

eliminowanie przestępców poprzez nagabywanie ich do zmiany terytorium działania , 

praktyki takie nie są prawidłowym objawem   przeciwdziałania przestępczości . 

Przedstawiciele firmy odpowiadając na  zarzut radnego wyjaśnili , że w ten sposób 

przeciwdziała się przestępczości na danym terenie , właśnie  poprzez eliminowanie 

przestępców z tego  terenu , odstraszanie jest również  prawidłowym  działaniem 

przeciwdziałania przestępczości . Firma miała działać prewencyjnie , miała zadbać o  

wizerunek  Międzyzdrojów jako miasta   bezpiecznego , a zajmowały  się tym 

zagadnieniem osoby o najwyższym doświadczeniu  i praktyce operacyjnej . Działania 

firmy były  zadawalające . Zapobieganie skutkuje również tym , że na danym terenie 

przestępca nie ma możliwości  działania ,  przykładem niech będą plany grupy 

przestępczej z Poznania , mającej w planie   założenie  w Międzyzdrojach agencji   

towarzyskiej , jednak skuteczna perswazja   firmy ochroniarskiej  wyeliminowała tę 

inicjatywę .   

Udało się również odstraszyć  inne grupy stałych bywalców z Pruszkowa  i ze Szczecina . 

Chodzi o  ugruntowanie   opinii  , że Międzyzdroje są miejscowością mało  przyjazną jeśli 

chodzi o tego rodzaju grupy  przestępcze , udaje się to dzięki   wprowadzaniu takich  

właśnie  form perswazji  . Ludzie wypoczywający w Międzyzdrojach mają mieć 

zapewniony spokój  w wypoczywaniu . Zatem działania prewencyjne są bardzo  ważne i 

konieczne .  

Przypomniano również „kubkarzy”  , którzy źle wpływali na wizerunek miasta , a którzy 

zostali  również zostali wyprowadzeni z Międzyzdrojów .  

W mieście nie zanotowano przypadków większej dewastacji typu  ławki , kosze , śmietniki  

Patrole chodziły po promenadzie na tyle często , że  każda osoba zapytana może 

potwierdzić , iż  patrole odbywały się dosyć często  .  

 Zdaniem radnego Drzewieckiego , to co robi firma często nakłada się z 

kompetencjami Straży Miejskiej i Policji . Osobiście jest zdegustowany tym , że działania 

firmy ograniczają  się  jedynie do  działań prewencyjnych  , miał nadzieję , że będą to 

wspólne działania z  policją i strażą miejską .  

 Taka współpraca istnieje – powiedział  przedstawiciel  firmy , współpraca  z 

Komendantem  Policji   układa się   bardzo dobrze   . 

 Wiceburmistrz  Mateusz Flotytński   zapytany o  zdanie w tej sprawie powiedział , że 

osobiście doglądał tej umowy ,   obserwując działania  firmy w terenie ,   firma była 

widziana na promenadzie  w ramach  organizowanych patroli  pieszych , choć  niestety 
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przyznać należy  , że nie były  widziane patrole   policyjne  , tak zresztą oceniają to  

również inne osoby pracujące na promenadzie .    

Na pytanie komisji , jak wygląda kontrola  realizacji przedmiotowej umowy o ochronę 

kompleksową  miasta Międzyzdroje Nr ZP/342/83/2008 ,  Pan Foltyński poinformował  , 

że właśnie   sprawdzanie , czy firma jest widoczna w swoich działaniach  , jak postrzegają  

ją mieszkańcy i przyjezdni  , zapewniane przez firmę  bezpieczeństwo , widoczne patrole , 

to właśnie stanowiło kontrolę  działalności firmy  . Zdaniem wiceburmistrza współpraca  

ze Strażą Miejską i Policją   miała miejsce .  

Jeśli chodzi natomiast  o analizę wymaganych raportów są  one przeglądane  przez 

Burmistrza i  Wiceburmistrza . Ze swojej obserwacji Pan Flotyński może powiedzieć , że  

ogólnie było dobrze , zdecydowanie mniej zanotowano  zdarzeń chuligańskich  niż w 

poprzednich latach , a te które miały miejsce zostały  stłamszone w zarodku . 

 Komisja po przeanalizowaniu szczegółowo umowy zwróciła uwagę na następujące 

sprawy :  

W zapisach paragrafu 3 mowa była o kompleksowej ochronie miasta i gminy , tymczasem  

ochroną było objęte jedynie  miasto  ,  i  to tylko  na odcinku  promenady .   

 Przedstawiciele firmy wyjaśnili  , iż patrole  objazdowe gminy  miały miejsce  ,  teren 

był  patrolowany  przy pomocy  pracowników wyposażonych w lokalizatory   . Odbywały 

się  również patrole  na zasadzie  dekonspiracji , wskazując ew. zagrożenia .  Chodziło o  

zwrócenie uwagi na  istniejące zagrożenia , po to , aby kierować  wszelkie  siły i środki 

właśnie w to miejsce .  

Działalność prewencyjna i rozpoznawcza jest bardzo ważna ,  istotne  było również to, jak 

zapobiegać sytuacji , która  mogłaby  pokazać  w  złym świetle Międzyzdroje w mediach . 

Należy podkreślić fakt  że   TVN 24 , podając ranking najbezpieczniejszych Gmin w 

Polsce,   wymienia właśnie  Międzyzdroje .  

 Komisja Rewizyjna  zwróciła się o  przedstawienie materiałów  będących 

przedmiotem umowy , ujętych w & 3  punkt 2 i 3 ,   tj.  Plan Ochrony Miasta oraz  

materiału dot. systemu zarządzania   bezpieczeństwem miasta .   

Przedstawiciele firmy  przekażą  przedmiotowe materiały do wglądy w najbliższy wtorek  , 

gdyż znajdują się  one  w  siedzibie firmy  w Szczecinie   . Natomiast raporty 

przygotowywane  przez  spółkę zostały  przekazane  komisji do wglądu . 

Na pytanie komisji , czy  ilość osób jest wystarczająca  na patrolowanie całej Gminy , 

przedstawiciele firmy zdecydowanie stwierdzili , że osób jest zbyt mało  .  Jest to wniosek 

na przyszłość , że należy zatrudnić większą ilość osób , gdyż patrole piesze wymagają 

większej ilości osób .  

 Zdaniem radnej Teresy Purgal  niezależna  opinię w tym zakresie należy zebrać od  

turystów         i mieszkańców , aby była ona miarodajna  i rzetelna  , gdyż raporty nie są  

takim odniesieniem . Należy sporządzić ankietę  , umiejętnie redagując pytania  , wówczas 

będzie to materiał właściwy do analizy zagadnienia  . Można takie pytanie zadać również 

na forum internetowym . 

 W posiedzeniu komisji uczestniczył również Komendant Straży Miejskiej Pan 

Eugeniusz Suchłabowicz , który  omówił współpracę z firmą ochroniarską  , która 

ograniczyła się  jedynie do 2 interwencji   , chodziło o wyrwane ławki oraz uszkodzenie 

lampy  ulicznej przez samochód ,  jest to  dowodem na to  , że  Spółka nie  podejmowała 

starań o nawiązanie współpracy ze strażą miejską .    Komendant uważa , że firma  nie 

miała najlepszych notowań , a to , że pierwszy przetarg nie okazał się skuteczny można 

jedynie  poczytać za  oszczędności Gminy  w tym zakresie . Należy generalnie stwierdzić , 

że rok 2008 był dosyć spokojny  jeśli chodzi o  bezpieczeństwo w mieście , tak to ocenia 

również policja , zatem nie jest to specjalną zasługą Firmy , która przypisuje sobie ten fakt. 

Wg informacji Przewodniczącego Komisji opinię taką potwierdza również   Komendant 
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Posterunku  Pan Bączek ,  wyraził pogląd , iż za takie pieniądze z pewnością można by 

zapewnić wiele etatów policji w okresie sezonu . 

 

Komisja  zawiesza omawianie  tego tematu do czasu  dostarczenia dokumentów,                  

o które zwrócono się do Firmy   „Maritime Saferty & Security” sp. z.o.o z siedzibą  w 

Szczecinie.  

Kolejna kontrola doraźna w zakresie tego punktu zostanie  zrealizowana w  kolejnym 

posiedzeniu . Temat ten będzie kontynuowany .  

 

5.Kontrola z realizacji  uchwały RM Nr XVII/158/07 z dnia 17 XI 2007 r.                     

( kontynuacja).  

 

Uczestniczący w posiedzeniu komisji Rewizyjnej  radney Roman Pawłowski , do którego 

Komisja zwróciła się z prośbą o konsultację w zakresie interpretacji nazewnictwa   

„aparatamentowce”  oraz wykładni prawnej , poinformował , że w  zasadzie przepisy  nie 

precyzują tego zapisu . Jest to problem , z którym boryka  się nie tylko nasza Gmina  . 

Jeżeli  nie ma  planu  zagospodarowania przestrzennego  , pozwolenie na budowę wydaje  

się na podstawie  decyzji  administracyjnej . Obowiązujące studium nie jest żadną  

podstawą   prawa miejscowego . Wydaje się najlepszym zapis „ zabudowa hotelowo-

pencjonatowa” , wówczas  unikamy problemów ,  należy  wykluczyć  w zapisie funkcję   

mieszkaniową  , pozostając przy zabudowie  hotelowo-pensjonatowej .  

 

WNIOSEK  Komisja Rewizyjna RM  wnioskuje o wykreślenie  z § 6 ust. 2 ppkt c i z ust. 

3 lit. c)  oraz wykreślić § 13 . Wniosek poddany pod głosowanie uzyskał 2 głosy , 

wstrzymała się 1 osoba .  

 

6. Rozpatrzenie  bieżącej  korespondencji ( nie rozpatrywano ). 

7. Zapytania i wolne wnioski ( nie zgłoszono)  

8. Zakończenie posiedzenia . 

Na tym zakończono powiedzenie komisji . 

 

Protokółowała : 

M.Nurkowska  


